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    Den obce 2012
Druhý víkend v srpnu proběhl na hřišti za Obecním úřadem letošní 

Den  obce.   Jeho  přípravy  a  průběhu  se  ujala  Kulturní  komise,  která 
v současném složení funguje jen několik měsíců. Mnozí z nich se poprvé 
aktivně  účastnili  a  podíleli  na  přípravě  takto  rozsáhlé  akce.  Na  vlastní 
„kůži“  si  vyzkoušeli  vše.  Od  oslovování  sponzorů  až  po  vymýšlení  a 
organizaci soutěží. Zažili pocit zklamání při odmítnutí, ale i radost, když se 
to naopak podařilo.  

I  přes  dnešní  nelehkou   ekonomickou   situaci   se  oslovením 
sponzorů  podařilo zajistit  finanční krytí  celé akce,  bez potřeby dotace 
z obecního rozpočtu.  Někdo  poskytl finanční částku, někdo fyzický dar do 
soutěží  nebo  tomboly.  Jsou  i  tací,  kteří  přispěli  penězi  i  darem.   Na 
kladném  finančním  výsledku  se  nemalou  měrou  podílel  i  prodej 
občerstvení  členkami  kulturní  komise,  vydatně  podporovanými  Jarkem 
Malíkem  za  grilem  a  udírnou.   Zatím  co  v tomto  stánku  bylo  možno 
zakoupit bramboráky, hranolky, kuřecí steaky, klobásy z udírny a nealko, u 
Ladislava Tomaščáka bylo k mání dobré pivo a ostřejší mok.  Večer 
rovněž nabízel k jídlu něco teplého do žaludku.  Ti, co měli chuť na něco 
sladkého,  zamířili  do  stánku  místního  Svazu  žen,  kde  mohli  zdarma 
ochutnat sladké dobroty z domácí kuchyně.  Zde si rovněž mohli posedět  a 
zavzpomínat  nad  fotografiemi  starými  i  několik  desítek  let,  zachycující 
život v obci. 

Pro různé věkové kategorie byly připraveny soutěže, kterými se 
prolínal doprovodný program.  Nejmenší si mohli vyzkoušet minigolf za 
použití  čistě  přírodních  pomůcek,  dospělácké  páry  souhru  s partnery. 
V rámci doprovodného programu se zájemci mohli projet na koni, svézt na 
čtyřkolce, nebo v kočáru taženým koňmi. Menší děti se mohly vydovádět 
v nafukovacích atrakcích, odvážnější dospělí i děti zkusit štěstí na střelnici 
střelbou na růže a  sladkosti.  V rámci soutěže se střílelo 5 ran do terče. 
K dispozici bylo i několik luků a střelba na terče. Všichni soutěžící byli 
odměněni  drobnými  cenami.  Oko  všech,  kteří  s námi  vydrželi  i  přes 
nepřízeň počasí, se mohlo potěšit při  vystoupeních tanečníků od 3 do 15 
let  kroužků MG Koťata a Bad style crew girls ze Střediska pro volný čas 
Bruntál, p.o. Toto středisko díky paní Frankové J. zajistilo i ukázku tvorby 
keramiky, kterou si mohli přítomni dokonce vyzkoušet.

Vzhledem k počasí, které změnilo během dne několikrát svoji tvář 

a ani navečer se  netvářilo příznivěji,  byla  večerní  zábava přemístěna do 
prostor Kulturního domu.  V historii pořádání dnů obce to bylo poprvé, co 
proběhlo takové stěhování. Za rychlost,  se kterou se vše podařilo sbalit,  
přemístit, a znovu zprovoznit k večerní zábavě, by se nemusela stydět ani 
dobře vycvičená  vojenská jednotka. Kdo mohl, přiložil ruku k dílu a za 
hodinu bylo vše připraveno k zábavě. 

O hudební produkci se postaralo duo Karaoke Rolen, které bylo po 
jedné hodině ranní vystřídáno diskotékou. Vyvrcholením celého dne bylo 
losování  tomboly,  ve  které  se  sešlo  více  jak  70  cen  od  nejrůznějších 
dárkových  balíčků,  elektroniku,  vybavení  domácnosti  až  po  víkendový 
relaxační pobyt pro dva.  

I  přes  drobné  problémy,  které  akce  takového  rozsahu  vždy 
doprovázejí, můžeme letošní Den obce považovat za úspěšný. Byl jiný, ale 
kdo chtěl, ten si své našel a mohl se pobavit.  Z mého postu starosty patří 
poděkování všem, kteří  jakoukoliv měrou  přispěli k úspěšnému průběhu. 
Úspěchem  lze  jednoznačně  označit  to,  že  celá  příprava  nespočinula  na 
několika málo jedincích, tak jak tomu bylo v posledních letech, ale zapojil 
se mnohem větší počet lidí, kteří pomohli. Některé bylo vidět více – takřka 
všechny členy Kulturní komise-zejména však paní Barboru Matějákovou. 
Na „place“ se neustále pohyboval pan Ladislav Dvorský a pan Jarek Malík. 
Některé méně. To ale neznamená, že jejich pomoc byla  bezvýznamná – 
všichni  zaměstnanci  údržby  obce,  pan  Antonín  Maňásek,  pan  Mgr. 
Vladimír  Procházka.   Někdo  přiložil  ruku  k dílu,  jiný  byl  úspěšný  při 
oslovování  sponzorů.  Někdo  přišel  s dobrým  nápadem  a  dokázal  ho 
realizovat, další zajišťoval logistiku. Ne všechny z těchto lidiček bylo vidět 
na „place“. Jako celek jste byli úspěšní a i když to bylo poprvé, věřím, že 
ne naposled.  

Poděkování patří i všem  sponzorům a je jedno, zda přispěli penězi 
nebo darem. Je to mnoho lidí bydlících a žijících v obci. Omlouvám se jim, 
že je nebudu jmenovat, ale nerad bych nedopatřením na někoho zapomněl. 
Všichni je známe, protože žijí mezi námi.  Jmenovat bych chtěl ale ty, kteří 
mají k Rudné nějaký vztah, nebydlí zde, ale přesto pomohli: Jan Hoško, p. 
Železný, Ing. Fr. Novák a rovněž je nutné poděkovat firmám Jantar, s.r.o. 
Hydrospol, Drobné provozovně B. Nykl, Teplu Rýmařov, Elapu Sv. Hora, 
LH Magnety Bruntál , Elektrosdružení Kuja.

Radomír Tománek
  starosta obce



  Ohlédnutí za Dnem obce
Poprvé bylo pořádání Dne obce naloženo na bedra nově vzniklé 
kulturní komisi. Že je to věc nelehká, jsme se brzy přesvědčili. 
Podařilo se nám ale spojit s paní Frankovou ze Střediska volného 
času Bruntál, p.o., která nám domluvila všechny účinkující, zařídila 
lukostřelbu a přihodila pár dobrých rad. Touto cestou bychom jí 
chtěli moc poděkovat.
Děti i dospělí si mohli zasoutěžit, zastřílet ze vzduchovky, z luku a 
pohrát si na atrakcích, které k nám přijely z Českého Těšína. Střílení 
ze vzduchovek opět nezklamalo a k našemu úžasu jsme zjistili, že 
máme v obci spoustu zdatných střelců.
O občerstvení se postaral pan Tomaščák, kulturní komise a svaz 
žen s výbornými zákusky.  „Větru, dešti neporučíš“, proto jsme 
večerní zábavu museli přesunout do Kulturního domu. Účast byla 
hojná, hudba skvělá a ceny losované o půlnoci stály za to.
Panu starostovi a jeho manželce patří dík za spolupráci a vstřícnost. 
Vyzvednout bychom chtěli práci pana Dvorského a pana Jaroslava 
Malíka,  kteří  neúnavně pracovali  celý  den až do brzkých ranních 
hodin. Dále děkujeme všem sponzorům, všem maminkám i Svazu 
žen, zkrátka všem, kteří se jakkoli na Dni obce podíleli.  Díky také 
patří  občanům,  kteří  se přišli  podívat  a  koupením si  bramboráku 
přispěli  našim  dětem  na  výlet,  který  se  uskuteční  31.8.  2012  a 
doufáme, že se všem dětem bude líbit.

Kulturní komise obce Rudná pod Pradědem 
                                                                                                     

Osobní  dovětek.

Dnes již tradiční den pro naši vesnici vznikl před 10 léty s 
myšlenkou navzájem se pobavit, zasmát, lépe se poznat a pozapomenout na 
všední starosti. Letošní Den obce jsem si mohla  vychutnat jako divák a s 
dobrým pocitem sledovat, jak se organizace zhostila mladá generace. 
K pořádání takové akce jsou vždy potřeba „ tahouni“ ochotni věnovat čas, 
nervy, originální nápady a také dostatečně otrlí nést svou kůži na trh. Ono 
se vždy najdou nějací ti škarohlídové, co sice ruku k dílu nepřiloží, ale 
kritiku ano. Kdo se chtěl bavit,  bavil se. V počasí, které organizátorům 
nepřálo mě  hřál kromě grogu i pocit, že akce má své  pokračovatele. Věřte, 
že jejich úsilí nejlépe zhodnotí  ti, kteří pořádali Dny obce v minulých 
ročnících.

Vieroslava Hanáková   
          

 
Zakončení prázdnin, jak se patří

31.8. – 2.9. proběhl výlet pro děti pořádaný kulturní komisí 
obce Rudná pod Pradědem.

Výletu se účastnilo 25 děti a 9 dospělých. Celý výlet byl pod 
názvem „Zachráníme,  co se dá“.  Děti  byly  rozděleny do družstev 
(policisté, zdravotníci a hasiči) a podle toho celý víkend pracovaly. 
Sobota byla věnována policii a zdravotníkům, neděle pak hasičům.

Všichni jsme se potkali na hřišti v pátek odpoledne. Do Malé 
Morávky  jsme  jeli  autobusem  a  na  chatu  Lucka  jsme  šli  asi  2 
kilometry  pěšky.  Opět  nám  nevyšlo  počasí,  proto  jsme  páteční 
podvečer strávili na chatě. Namísto slíbeného opékání a her venku, 
jsme dětem přizpůsobili program i večeři. V sobotu po snídani jsme 
kvůli počasí ještě museli zůstat na chatě a bavili se uvnitř. Kolem 10 
hodiny jsme vyráželi na pěší túru na chatu Mariana, kde nás čekal 
výborný  oběd.  Po  obědě  nám  přestalo  pršet  a  děti  dostatečně 
využily  trampolíny  a  dětského  hřiště  na  chatě  Mariana.  Zhruba 
kolem půl druhé jsme odjížděli auty do Adrenalin parku ve Staré Vsi. 
Tam na nás čekal instruktor, který se nám věnoval až do večerních 
hodin.  Děti  si  hrály  na  dětském  hřišti,  někteří  si  zahrály  fotbal 
s tatínky,  ale  většina  a to  i  ti  nejmenší  využily  všech nabízených 
atrakcí (lezení na vysokých lanech, na horolezecké stěně a skákání 
na bangee trampolíně). Vraceli  jsme se na chatu hladoví a velice 
příjemně unavení. Protože nepršelo, opekli jsme slibované párky a 
společně zatančili na diskotéce. Děti usínaly unavení a plní zážitků 
z krásně prožitého dne. Nedělní ráno ovládali hasiči. Všechny děti si 
vyzkoušely  „uhasit  oheň“  pravou  hasičskou  stříkačkou,  mohly  si 
vyzkoušet pravé hasičské oblečení a pomůcky. Výlet jsme zakončili 
výborným  obědem  (svíčková  s knedlíkem),  vyhodnotili  jsme  celý 
pobyt a rozdali dětem odměny.

Největším poděkováním pro organizátory bylo nadšení dětí 
z průběhu celého výletu a zároveň příznivé ohlasy rodičů, jejíž děti 
se výletu  zúčastnily.  A také my děkujeme dětem,  které  byly  bez 
výjimky hodné a aktivní.

Velký dík patří  dospělým,  kteří  se výletu účastnili  a všem, 
kteří  se jakýmkoliv  způsobem podíleli  na jeho organizaci.  Nemalý 
dík patří zátorským hasičům za vypůjčení veškerého vybavení a za 
instruktáž.

Ještě  jednou  nakonec  bychom  chtěli  poděkovat  všem 
rodičům  a  dospělým,  kteří  podporují  a  účastní  se  našich  akcí, 
poněvadž  i  díky  nim  se  mohl  tento  výlet  uskutečnit.  Společnou 
odměnou nám všem je pak spokojenost našich dětí.

Kulturní komise obce Rudná pod Pradědem



 

Škola v novém
Po dvouměsíční přestávce se 3. září  poprvé otevřou dveře ve 

školním  roce  2012/2013  naší  školy  a  učitelé  přivítají  žáky  v nově 
upravených prostorách. 

I v letošním roce škola prošla významnými změnami a to nejen 
stavebními, ale i personálními. Na postu ředitele vystřídala paní 
Mgr. Zdeňka Kadláčková Mgr. Vojtěcha Kopečného.  Panu Kopečnému 
děkujeme  za  jeho  práci  a  přejeme  mnoho  úspěchů  v osobním  i 
profesním životě. 
Nová  ředitelka  školy  byla  vybrána  na  základě  řádného  konkurzního 
řízení  a  starostou  obce  jmenována  do  funkce  po  jednohlasném 
doporučení  sedmičlenné  výběrové  komise.  Paní  Zdeňce  Kadláčkové 
přejeme  hodně  úspěchů,  elánu  a  spokojenosti  na  novém  působišti. 
V historii  školy  v Rudné  pod  Pradědem  to  je  poprvé,  kdy  na  post 
ředitele školy byla jmenována žena. Věříme, že bude vnímáno úspěšně 
a kladně .

Svůj  elán  a  chuť  do  nové  práce  dokazovala  celé  dva 
prázdninové měsíce, kdy se aktivně podílela na přípravě školy na nový 
školní rok. Všechny prostory školy, mimo lehárny a tělocvičny,  jsou 
nově  vymalovány.  Ve  vstupní  části  chodby  a  celé  školce  byly 
odstraněny staré malby.   Na několika místech se objevily ornamenty 
staré několik desítek let. Poškozené omítky byly vyspraveny,  opraven 
sokl a barevně vymalováno. Ve školce byla odstraněna část nepůvodní 
zdi, čímž se zvětšila herna a prosvětlil koutek pro podávání svačinek. 
Starý  nehygienický  dřez  je  nahrazen  novou  kuchyňskou  linkou.  Ve 
všech místnostech,  které se  používají  k  vyučování,  mimo počítačové 
učebny,  a  na  chodbách  jsou  vyměněny  zásuvky  a  vypínače.  Stará 
žárovková  světla  byla  nahrazena  novými.  Nevzhledné  kabely,  které 
visely  po zdech ve vstupní hale jsou všechny zasekány do omítky,  a 
nepotřebné  odstraněny.  Starý  nábytek  byl  z části  vyhozen,  z části 
opraven a barevně namalován. Hlavní učebna a družina je dovybavena 
novým nábytkem. Vznikly nové odpočinkové, učební a herní zóny.  Ve 
třídě  a  ředitelně  jsou  opraveny  obklady  kolem  umývadel.  Největší 
změnou je nápadité barevné vymalování s novou výzdobou stěn. Škola 
tak i ve vnitřních prostorách získala veselejší vzhled. Věříme, že se zde 
bude lépe učit našim dětem i učitelskému sboru. 

Poslední prázdninový týden přišla na řadu i školní kuchyně a 
přilehlé prostory jídelny, skladů a chodeb. 

Vše se podařilo stihnout díky maximálnímu úsilí zaměstnanců 
obce  a  školy.  Všichni  zde  odpracovali  mnoho  hodin  nad  rámec  své 
pracovní doby, pracovali o víkendech, na úkor svých dovolených. I přes 
toto  nasazení  by  se  vše  nestihlo  bez  pomoci  rodičů,  rodinných 

příslušníků  a  dalších  pomocných  rukou.  Všem  patří  naše  velké 
poděkování.

Vděčný
Radomír Tománek

              starosta obce
        

Opravy, opravy, opravy.

Takhle krátce by se dalo zhrnout uplynulé období v obci. Během 
oprav interiéru školy se  dokončila oprava místní  komunikace v lokalitě 
Nová  Rudná,  opravil  povrch  chodníku  směrem  ze  ZŠ  k  obchodu.   V 
poslední dny kromě běžné údržby zeleně se opravilo schodiště do jídelny 
školy, vymalovala kuchyň a připravila kompletně na nový školní rok.

Pan Dani s ochotou sobě vlastní opravil zatékající střechu na č.p. 
85,  kde  dešťová   voda  poškodila  omítku  na  schodišti  a  stropy  zázemí 
jídleny. 
Ve  snaze  zvýšit  bezpečnost  našich  školních  dětí  obec  požádala  MěÚ 
Bruntál a SÚS o instalaci dopravních značek upozorňujících na pohyb dětí 
a optické oddělení chodníku od vozovky. Správa silnic nás upozornila na 
nedostatečnou výšku  zábradlí před schodištěm  ZŠ, které budeme muset 
dát do souladu s předpisy BESIP.

Na č.p. 85 se po dohodě s nájemníky instaloval satelitní přijímač a 
rozvody TV signálu. Náklady hradí nájemníci formou zvýšeného nájmu.

Dále byly provedeny drobné opravy elektroinstalace v této budově. 
V nejbližším období nás čekají další oprávky – dveře do jídelny ( vchod 
pro děti ) se musí vybourat a opakovaně odborně zazdít, musí se obložit  
schody do Nízkoprahového centra,  kde se  po dešti  drží  voda v zimním 
období  zamrzající, co zvyšuje riziko úrazu.    

Věžní  hodiny  si  letos  „postavily  ručičky“  ale  nakonec  se   je 
napotřetí  podařilo přinutit ukazovat a  odbíjet přesný čas. 

Během  září  se  započne  s  instalací  bezdrátového  rozhlasu,  tak 
konečně  budeme moci občany informovat  v  případě potřeby a  nutnosti 
okamžitě. 

V  době  prázdnin  se  stihl  vypracovat   návrh  na  celkovou 
rekonstrukci  dětského  hřiště  za  garážemi.  Tuto  nemalou  investici  jsme 
nechali zpracovat tak trochu jako předpřípravu pro případné získání dotací 
a začlenění do výdajů rozpočtu na příští rok 2013.

Krátká upozornění,

− všimli  jsme  si,  že  někteří  máte  problémy  při  vhazování 
separovaného  odpadu  do  kontejnerů  určených  na  papír.  Není  potřeba 



zápasit  s  víkem  nádoby,  stačí  palci  zmáčknout  červené  „  čudlíky:  a 
současně zatáhnout víko. Jde to snadno. Bez zmáčknutí knoflíků se víko 
nedá uzavřít. 
− dále  jsme  si  všimli,  že  někteří  mají  problém  s  rozlišením  skla 
čirého  a  barevného.  Jeden  občan  dokonce  uvedl,  že  nerozumí  výrazu 
„ čirý“. Pro upřesnění uvádíme, že sklo čiré je sklo bez přimíchání barvy, 
teda bezbarvé : sklenice od zavařenin, jogurtů, flašky zpravidla od vodky, 
Jelcina,  slivovice,  hruškovice,  rumu  atd.  Sklo  barevné  je  tudíž  sklo 
povětšinou  hnědé  a  zelené  –  tj.  flašky  od  Fernetu,  vína,  Whisky, 
Becherovky, Myslivce,  atd.     
− neustále  se  potýkáme  s  problémem  ukládání  odpadků  u  hlavní 
komunikace převážně od podnikatelských subjektů z  M. Morávky.Toto 
ukládání mimo katastr je v rozporu s legislativou a prosíme občany, pokud 
zjistí, že nám cizí zvyšují tímto způsobem tonáž odpadu, aby to nahlásili 
na OÚ. Podnikatelé totiž mají vesměs uzavřené smlouvy na vývoz odpadu 
s TS Bruntál a tak aby neplatili vysoké částky „ulevují“ si tímto způsobem. 
Do budoucího období obec plánuje vybudování kamerového systému, aby 
se lépe prokazovala tato činnost.  

Krátká poděkování

Děkujeme totuto cestou všem občanům, kteří se z vlastní iniciativy 
starají  o pořádek v obci, kolem  a v autobusových zastávkách, pečují o 
vysázené plochy. ( rodina Foltisová, B. Molíková ml. Paní Dobošová, M. 
Malíková, M. Antonyová a dlaší).

Dále paří měsíční poděkování za separaci odpadů, v červenci je 
bilance proti  roku 2011:  úspora 83 864,-Kč a  tonáž směsného odpadu 
nižší o 16,02 tuny!  
( Jak jsme byli úspěšní v srpnu se nám do uzávěrky Zpravodaje nepodařilo 
zjistit, kompetentní osoba na TS čerpá dovolenou ).  

vedení obce

Omlouváme se za zpožděné vydání měsíčníku Zpravodaj, ale 
chtěli jsme do něj aktuálně zařadit články z činnosti kulturní 
komise a farnosti, Děkujeme za porozumění. 



Česká pošta, s.p., hledá zájemce o poskytování poštovních služeb v obci 
Rudná pod Pradědem – výdej poštovních zásilek

vhodné pro právnickou i fyzickou osobu (nutný živnostenský list) + 
pojištění odpovědnosti
provoz pro veřejnost po-pá 1 hodinu dle domluvy
paušální odměna 1470,- Kč měsíčně + příplatek za transakce + 300,- Kč tf 
paušál
minimální prostorové nároky, lze provozovat i v rodinném domku, bytě
vhodná  možnost  přivýdělku  nejen  pro  drobné  podnikatele,  ale  i  pro 
důchodce,maminky na mateřské povolené apod.

Bližší  informace  na  vyžádání  sdělí  vedoucí  pošty  Bruntál  1  pan  Petr 
Friedrich – tf.554 709 120, 603 344 556

                                                                                               Za Českou poštu, 
s.p.
 Eva Čermáková, manažer obvodu Opava 

►◄►◄►◄

Kostel v     Rudné oslaví v     říjnu 200 let  

11. října 2012 to bude přesně  200 let,  co byl vysvěcen 
kostel sv. Jana Křtitele v Rudné pod Pradědem.
Oslava tohoto výročí proběhne o víkendu 12. – 14. října.
Už nyní Vás chci pozvat na slavnostní mši v sobotu  13.11. v 11 
hod.,  kterou  bude  sloužit  generální  vikář  ostravsko-opavské 
diecéze  Mons.  Martin  David  spolu  s kněžími,  kteří  v Rudné 
v minulosti působili.

Na odpoledne se připravuje v kostele koncert a večer se 
můžete  těšit  na „Večer  s cimbálovkou“ v kulturním sále.  Bližší 
informace  budou  brzy  na  plakátcích  v obci  a  na  webových 
stránkách.

P. Mgr. Marek Žukowsk

Římskokatolická farnost Rudná pod Pradědem
793 36 Malá Morávka č. 31

554 273 110 – rkf.malamoravka@doo.cz 
www.farnost-malamoravka.cz - 

www.facebook.com/farnost.malamoravka 

http://www.facebook.com/farnost.malamoravka
http://www.farnost-malamoravka.cz/


V měsíci září oslaví své narozeniny .

pan Karel Škráček 75 let
pan Karel Cigán 73 let
pan Jan Klimek 69 let
pan Petr Dimiděnko 65 let
pan Michal Dani 64 let
paní Katarína Daniová 64 let
paní Viera Svršková 62 let
pan Pavel Štalmach 62 let
pan Josef Foretník 60 let

Všem oslavencům srdečně blahopřejeme!

V tichém zármutku oznamujeme všem příbuzným, známým a 
přátelům,  že  nás  po  dlouhé  těžké  nemoci  30.  srpna  opustila 

paní

JARMILA  MOLČÍKOVÁ
      ve věku 56 let.

Rozloučení  bude probíhat v úzkém rodinném kruhu. 

Zarmoucená rodina

vydává Zzastupitelstvo  obce Rudná pod Pradědem září 2012 registrováno  MK ČR 177 55
www.rudnapodpradedem.cz


